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A jegyzőkönyvet Fülöp Ildikó vezeti.  

 

Horváth Éva polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselőket, bizottsági tagot, a hivatal 

munkatársait.  Három képviselő indítványára tartjuk meg ezt a rendkívüli testületi ülést a 

kialakult rendkívüli helyzetre tekintettel. Megállapítom, hogy 6 képviselő és a polgármester, 

összesen 7 fő jelen van, az ülés határozatképes. Egy napirendi pontunk van az óvoda és a 

bölcsőde nyitvatartási rendje.  

Horváth Éva polgármester: Aki a nyilvános ülés napirendjét elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a következő napirendet: 

 

Napirend:  

1.) A bölcsőde és az óvoda nyitvatartási rendje a kialakult helyzetre való tekintettel 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: A végén szeretnék a napirenddel kapcsolatban egy-két 

dologról beszélni. 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Mindent, ami kapcsolatban áll a napirenddel és a rendkívüli 

helyzettel, úgy gondolom, hogy most a rendkívüli ülés rendjétől eltérően nyugodtan jelezzék a 

képviselők. 

 



1.) A bölcsőde és az óvoda nyitvatartási rendje a kialakult helyzetre való tekintettel 

36/2020. (III.25.) 

 

 

Béni Norbert képviselő: Több szülő megkeresett bennünket, hogy mi lesz az óvodával, illetve 

a bölcsődével, mert a környező településeken már bezárták ezen intézmények egy részét. Egy 

részénél úgy tudom, hogy megkérte a polgármester a szülőket, hogy ha meg tudják oldani ne 

vigyék óvodába, illetve bölcsődébe a gyerekeket. Személyesen hallottam olyanról is, hogy 

szülőnek fel kellett mondani a munkahelyén, - ezt igazából beleírtuk a határozati javaslatba -, 

de nem szeretnék. Ezért a „C” verziót javasoljuk, hogy megkérjük a szülőket, hogy amennyiben 

lehetséges ne vigyék az intézményekbe a gyerekeket. Ezzel kapcsolatban még annyit szeretnék 

mondani, hogy ne legyen csoportösszevonás, akármennyire is kevés gyerek lesz egy-egy 

csoportban.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Szeretném megmagyarázni, hogy miért is került sor a mai 

március 15-ei rendkívüli testületi ülés összehívására. Péntek reggel a miniszterelnöki interjúban 

még nem esett szó az intézmények bezárásáról. Péntek este hétpárti egyeztetésen már úgy 

döntöttek, hogy felfüggesztik a tanítást az iskolákban, gimnáziumokban, középfokú 

tanintézményekben. Akkor még szó sem volt arról, hogy mi legyen az óvodákkal, bölcsődékkel. 

Szombaton döntötték azt, hogy ezt a helyi önkormányzatokra bízzák, hogy az óvodákat, 

bölcsőket nyitva tartják vagy nem tartják nyitva, amiről a szülők tájékozódtak a médiákból. 

Várják, hogy Péten mi lesz a helyzet, ezért volt szükség arra, hogy ezen a most rendkívül 

gyorsan összehívott rendkívül ülésen valamilyen döntés szülessen. 

 

Horváth Éva polgármester: Óráról-órára változnak egyébként az események. Majd utána 

elmondom, hogy az iskolával kapcsolatban milyen új információk születtek. De most 

maradjunk az óvodánál és a bölcsődénél. Én a magam részéről az előterjesztés „C” változatát 

javaslom elfogadásra. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Egy kiegészítést szeretnék tenni, a „C” változathoz. Ebben 

az van, hogy vihetik óvodába, bölcsődébe a gyerekeket a szülők. De mi arra kérjük őket, hogy 

ne vigyék a bölcsődébe és az óvodába a gyerekeket lehetőség szerint. Az intézmények vezetése 

figyeljen oda, hogyha beteg gyereket, vagy betegnek tűnő gyereket látnak, akkor őt ne engedjék 

a közösségbe. A másik pedig, hogy hívjuk fel itt is a figyelmet a fokozott fertőtlenítésre. 

 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Ez most is megy. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Nem baj, ez legyen benne, hogy fokozottan 

fertőtlenítsenek. Mióta megy ez? 

 

Szabóné Czifra Melindajegyző: Nálunk is két hete folyamatosan fertőtlenítenek a takarítónők. 

 



Nagyné Szigeti Mária képviselő: Ehhez hozzászólva az óvodában ez úgy zajlik, a fertőtlenítés, 

hogy neomagnolos vízbe a gyerekek beáztatják a kezüket, és utána mosnak kezet.  

Megbeszélték a gyerekek az óvónénikkel a helyes kézfertőtlenítést, a dajkanénik pedig 

folyamatosan domesztoszos vízzel egy nap többször átmosnak mindent. A plüssöket, a 

műanyag játékokat fertőtlenítik.  A következő az volt a héten, hogy a dajkanénik megkérték a 

szülőket, hogy semmiféle alvós plüsst ne hozzanak be a gyerekek, mert az óvodai csoportban 

van annyi játék, hogyha a gyerek nem tud máshogy elaludni, akkor az óvodai csoport tud neki 

biztosítani. Nehogy az legyen, hogy egy esetleges vírus, vagy betegségforrás kintről bejön. 

Tehát az óvodait ők fertőtlenítik, de behozni nem lehet. 

 

Molnár Gyula László képviselő: Nekem lenne egy javaslatom, hogy az intézményvezetőket 

kérjük meg arra, hogy nyilatkoztassa a szülőket, hogy meg tudják oldani ezt a helyzetet, vagy 

sem. A másik dolog, hogy van nekünk egy Művelődési Házunk is, ahol vannak rendezvények. 

Ott is lehet olyan, hogy alul a fiatalok táncolnak, felül meg az idősebbek tartanak próbát, ezen 

is el kellene gondolkodnunk, hogy ott mi legyen. Illetve ami még bennem felmerült, hogy 

viszonylag jelentősebb összegbe kerül a Péti Nyár rendezvény, lehet, hogy most már bele 

kellene foglalni a szerződésekbe, hogy ha a korona vírus miatt elhúzódik a járvány, akkor 

vigyázzunk a pénzünkre, ne kelljen kifizetnünk a teljes összeget. 

Horváth Éva polgármester: Pillanat, most maradjunk az óvódánál és a bölcsődénél, mert most 

ez a napirend. Tessék Norbi!  

Dombi Norbert képviselő: Elöljáróban szeretném megköszönni azoknak a képviselőknek, 

akik ezt a rendkívüli képviselő-testületi ülést összehívták, ugyanakkor „A”, „B” „C” változatot 

fogalmaztak meg határozati javaslatban.  Én a „B” variációt javaslom elfogadásra, mert itt olyan 

döntés születhet, hogy nem zárjuk be az óvodát, vagy bezárjuk az óvodát. Tulajdonképpen, ha 

most az a döntés fog születni, hogy nem zárjuk be az óvodát, nagyon nagy változást nem fogunk 

elérni. Az, hogy a polgármestert kérjük, hogy tegyen meg egy felhívást, hogy aki tudja és meg 

tudja oldani, ne vigye a gyereket az óvodába, azt megtehettük volna rendkívüli ülés nélkül is. 

Ezt a polgármester asszony megtehette volna, de ezzel nem fogunk elérni semmit sem. Azt 

javasolnám, hogy az iskolákhoz hasonlóan, a környező településekhez hasonlóan zárjuk be az 

óvodát, de legyen lehetőség arra, hogy akik nem tudják megoldani, azoknak kiscsoportos 

gyerekmegőrzés keretein belül legyen erre lehetőség. 

Horváth Éva polgármester: Ez a „C” változata a határozati javaslatnak. 

Dombi Norbert képviselő: Ez nem a „C” változat, az arról szól, hogy továbbra is a megszokott 

rendben tart nyitva. Én meg azt javaslom, hogy zárjuk be az óvodát. 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: De ha kiscsoportos foglalkozást csinálsz, akkor nem zárod 

be. 

Dombi Norbert képviselő: Az iskola is be van zárva! 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Akkor ez innentől kezdve játék a szavakkal, mert nem lesz 

bezárva.  

Nagy Zsolt képviselő: Valóban úgy tűnhet, mintha szavakkal játszanánk, de végül is logika 

van benne. Mert igazából az a biztonságosabb intézkedés, hogyha bezárod. Azzal együtt, amit 

a Gyula el kezdett mondani, és megjelent a kormányrendeletben, hogy nyilatkoztassák a 

szülőket több dologban is, meg tudja-e oldani az otthoni ellátását, vagy nem tudja megoldani, 



van-e megfelelő internetes lehetőség az otthoni távoktatással kapcsolatban satöbbi-satöbbi, de 

végülis az a lényeg, hogyha hozunk egy határozatot, akkor határozottan mondjuk azt, hogy 

bezárjuk. Aki nem tudja megoldani, annak lehetőséget biztosítunk az iskolában, illetve az 

óvodában, bölcsődében, hogy bevihesse a gyermeket. Valóban szőrszálhasogatásnak tűnhet, de 

ez a logikusabb, hogyha megfogalmazzuk, mintha azt mondjuk, hogy hagyjuk nyitva, akkor 

nyitva hagytad, és akkor a szülőre van bízva, hogy beviszi vagy nem viszi be a gyermekét. Itt 

meg az van, hogy bezártad. 

Horváth Éva polgármester: Én a „C” változatnak, az eredeti változatát támogatom, mert 

tartsunk nyitva, a dolgozónak be kell menni dolgoznia, a dolgozó ott van, a dajka nénik ott 

vannak, a feltételeket biztosítani tudjuk, a szülőre bízzuk, hogy megoldja-e vagy beviszi a 

gyerekét. A legbiztosabb helye az óvodában meg a bölcsődében van. 

Béni Norbert képviselő: Nem ugyanaz a kettő, a bezárás és a nem bezárás, de ez a „C” változat 

kicsit engedékenyebb. Bezárhatjuk az óvodát, úgy ahogy mondtad, de akkor a szülő nyilatkozik, 

hogy neki kell a kiscsoportos megőrzés, és ugyanúgy megy a gyerek, így viszont azt mondjuk, 

hogy teljes létszámmal üzemel az óvoda. Mármint a dolgozók szempontjából.  

Nagy Zsolt képviselő: Akkor is be kell mennie, ha bezárod.  

Béni Norbert képviselő: Még egy érdekes kérdés merült fel, hogy az óvodába kötelező járni, 

és itt a hiányzásokkal kapcsolatos igazolás, hogyan lesz megoldva? 

Horváth Éva polgármester: Ez a helyzet van, szerintem ilyenkor ez vonatkozik ugyanúgy az 

iskolákra is. 

Béni Norbert képviselő: Az központilag ki lett adva, az nem érdekes. 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Azért akartam mindenképpen megnyitni az internetet, hogy 

amiket ezzel a kialakult helyzettel kapcsolatban közben letöltöttem, de nem tudtam 

kinyomtatni, közre tudjam adni. Köszönet polgármester asszonynak, hogy nem egyedül döntött, 

és összeállt a rendkívüli képviselő-testületi ülés. Egyébként tájékoztatom a Képviselő-

testületet, hogy polgármester asszonynak a katasztrófatörvény értelmében egyedül is jogában 

állt volna bezáratni az intézményeket. Tegnap folyamatos kapcsolatban voltunk polgármester 

asszonnyal, beszéltünk róla, tegnap még nem tartottuk indokoltnak, hogy leüljünk és ezt a 

kérdést megbeszéljük. Viszont, ahogy láttam én is a facebookon elharapódzott hozzászólásokat 

- nem mondom azt, hogy nem megalapozatlanul - én is azt láttam, hogy bizonytalanok az 

emberek. Nem tudják, hogy mi a helyzet, főleg, hogy az iskolákat bezárták. Én is azt gondoltam, 

hogy valamilyen lépést mindenképpen a mai napon meg kell tenni, legalább egy tájékoztató 

formájában a szülők felé. Egyébként szintén csak egyelőre az internetes jogszabályok 

útvesztőjében nézelődve, hogyha valaki most nem viszi a gyerekét óvodába, illetve bölcsődébe 

önkényesen, és még táppénzes papírja sincs, utólag is igazolható, tehát ebből neki családi pótlék 

elvonás szempontjából semmilyen hátránya nincs. Sőt, közzétették azt a kormányhatározatot, 

hogy táppénzes papíréért sem kell elmenni a rendelőbe kéthetente, ahogy az eddig volt, hanem 

pótolható. Tehát minden munkáltató köteles elfogadni az utólag leadott és igazolt táppénzeket 

is. Ebben a helyzetben, én úgy gondolom, hogy semmilyen fennakadás nem lesz.  

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Én úgy gondolom, hogy a vészhelyzetre vonatkozóan, látva, 

hogy az óvodában a szülők mennyire lazán kezelik az óvodában altatás, otthon altatás, GYES-

es vagyok, nem vagyok GYES-en, én mindenképpen szeretném, hogyha ez valahol megjelenne, 



hogy az a szülő, aki tudottan és igazoltan otthon van, mert kisgyerekkel GYES-en van, vagy 

munkanélküli, nem hozhatja be a gyerekét. Ugyanis odajön, könnyes szemmel azt mondja, hogy 

de a gyerek szeret óvodába menni, mert itt vannak a társai, és akkor mi meg azt mondjuk, hogy 

jól van, ha már itt van, jöjjön. Ne jöhessen be. Most legyen az, hogy aki GYES-es, aki 

munkanélküli, aki biztosan tudjuk, hogy otthon van, ő is biztosan tudja magáról, hogy otthon 

van, az a kisgyerekét tartsa otthon.  Nem azért, mert öt gyerekre könnyebb vigyázni, mint tízre, 

mert ez nem tétel. Ezek a szülők a gyereket vélhetően azért hozták a világra, mert ők maguknak 

szerettek volna gyereket, most lehetőségük lesz arra, hogy csak velük foglalkozzanak. Nem is 

az, hogy csak velük foglalkozzanak, hanem a vészhelyzet miatt, hogy könnyítenek azokon, akik 

nem tehetik meg azt, hiszen a munkájuk, a munkahelyük van veszélyben azzal, hogy otthon 

maradnak a gyerekkel, fizetésnélküli szabadságon, vagy akár az éves szabadságukat most 

kénytelenek kivenni azért, mert az óvoda zárva van, vagy bármelyik intézmény zárva van. Tehát 

én azt kérem, hogy ezt valahogyan foglaljuk bele, hogy az intézményvezetők kapjanak egy 

olyan nem utasítást, vagy egy olyan kérést, hogy ezt most tényleg komolyan vehessék, hogy ne 

kelljen befogadni a munkanélküli, az otthon lévő, a háztartásbeli illetve a GYES-en lévő szülők 

gyerekeit.  

Horváth Éva polgármester: Szedjük össze, hogy hogyan áll össze maga a határozat szövege, 

mert el fogunk sikkadni. Tehát kezdődik – a „C” változatot mondom Norbi, tudom, hogy nem 

támogatod - most ezt fogalmazom meg, mert ehhez jött be kiegészítés. Tehát: 

„Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a bölcsőde 

és az óvoda továbbra is a megszokott rendben tart nyitva az alábbiak szerint, és jön a következő. 

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy tegyen közzé felhívást, amelyben felkéri a 

szülőket, hogy írásban nyilatkozzanak arról, hogy meg tudják-e oldani gyermekük felügyeletét, 

és így a gyerekek bölcsődébe, óvodába nem járnak. Továbbá, az óvoda és a bölcsőde beteg 

gyereket vagy betegnek tűnő gyereket nem fogadhat.  

Az óvoda és a bölcsőde olyan gyermek napközbeni ellátását nem vállalja, ahol a szülők otthon 

vannak. Lásd GYES, munkanélküliség. Felhívjuk az intézményvezetők figyelmét, hogy a 

lehetséges létszámcsökkentés esetén sem lehet csoportösszevonást megvalósítani, valamint az 

intézmények fertőtlenítését fokozottan továbbra is rendszeresen fent kell tartani.” 

Idáig ezek hangoztak el.  

Nagy Zsolt képviselő: Jegyzőasszony jelentkezett először, de én gyorsan szeretném mondani, 

hogy gyakorlatilag ezzel én egyetértek, de továbbra is azt mondom, hogy gondoljuk át, hogy az 

első mondat ne úgy szóljon, hogy nyitva hagyjuk, hanem az első mondat úgy szóljon, hogy 

bezárjuk, és utána jöjjenek ezek a dolgok.  

Horváth Éva polgármester: Akkor ne írjuk azt, hogy a megszokott rendben tart nyitva, hanem 

hogy a továbbiakban, az alább felsoroltak szerint. 

Nagy Zsolt képviselő: Már ez is jobb. 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Az én véleményem az, hogy mindenféleképpen 

egyértelműsítsük, hogy vagy zárjátok be, vagy tartsátok nyitva. Én aggályosnak tartom, hogy 

azt írjátok, hogy a megszokott rendben tart nyitva, és akkor korlátozzátok a feltételeket. Én azt 

gondolom,  ha most az a törekvés, hogy minél kevesebben legyenek, akkor zárjátok be. El kell 

dönteni, hogy melyik naptól zárjátok be. Mert az semmiféleképpen nem javaslom, hogy a 



holnapi naptól zárjátok be, mert erre nem tudnak felkészülni, főleg, hogyha nyilatkoztatni kell 

a szülőket, hogy ki tudja elhelyezni, illetve ki nem a gyermeket.  A dátumon érdemes 

elgondolkodni, illetve el kell gondolkodni az étkezés formáján is. 

Horváth Éva polgármester: Az étkezés nyilatkozat alapján egyértelmű. 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: A holnapi nap az megoldhatatlan. 

Horváth Éva polgármester: A holnapi napra minden intézménynél meg van rendelve a szokott 

étkezés. 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Felvetődött bennem az étkezéssel kapcsolatban, hogyha azt 

mondjuk, hogy a munkanélküli szülők gyerekei ne jöhessenek be, mert otthon van a szülő, pont 

ők azok, akik a legjobban rászorultak, ők azok a gyerekek, akik meleg ételt többnyire az 

óvodában kapnak.  

Horváth Éva polgármester: A kiszállítás megoldhatatlan. Az sokkal rosszabb, ha nem mehet 

be az intézménybe, hogy fertőtleníted az edényt?  

Nagy Zsolt képviselő: Nem olyanba kell gondolkodni, hanem egyszer használatosba. 

Megoldható, csak kicsit problémásabb. Én úgy gondolom, hogy megoldható, mert van ilyen 

egyszer használatos edény, amiben ételt lehet szállítani. 

Horváth Éva polgármester: És azt ki viszi ki? 

Nagy Zsolt képviselő: Az már egy másik kérdés, de ne zárkózzunk el, ne fertőtlenítgessük az 

edényeket, mert ezzel szerintem senki nem foglalkozik. Ilyen esetben egyszer használatos 

edényről kell beszélni. Az egy másik kérdés, hogy a kiszállítás az nehezebb. Így van. De magát 

a kiszállítást meg lehet oldani.  

Molnár Gyula László képviselő: Meg kell kérdezni a vállalkozót, azért is javaslom a szerdát, 

mert ugye nyilatkoztatni kell a szülőket, ha meg tudja oldani, akkor ne menjen a gyerek az 

intézménybe.  

Horváth Éva polgármester: De a kiszállítást, a házhozszállítást nem tudja megoldani.  

Molnár Gyula László képviselő: Meg kell kérdezni, lehet, hogy többe kerül, de meg kell 

kérdezni. Egy kérdést megér. 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Dobozban hozza ki az óvodához, és akkor a szülő odajön és 

elviszi. 

Horváth Éva polgármester: Nade akkor bejön a szülő! Pont a szülő ne jöjjön be az óvodába. 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Csak a gazdasági bejáraton jön be, és akkor ott megkapja, 

tehát nem jön be. Nem járja végig az óvodát. 

Horváth Éva polgármester: Nade háromszori kaját? Háromszor esznek a gyerekek az 

óvodában.  

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Ez igaz, akkor csak az ebéd.  

Dombi Norbert képviselő: Egyébként, ha nem zárjuk be, akkor nincs értelme az összes többi 

bezárásnak sem. Mert a gyerekek ugyanott találkoznak, sokan vannak, cserélgetik a bacilust, a 



vírust, aztán viszik haza. Esetleg az iskolás gyereknek, aki meg otthon van. Akkor van értelme 

az egésznek, ha minden be van zárva.  

Horváth Éva polgármester: De a szülő nem tudja megoldani, mit csináljon a szülő?  

Dombi Norbert képviselő: A többi településen megoldják, akkor mi meg nem oldjuk meg? 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Hogy oldod meg? 

Dombi Norbert képviselő: Elmondtam.  

Molnár Gyula László képviselő: Mi azért a „C” változat mellett döntöttünk, mert mi nem 

akarunk ellehetetleníteni embereket, hogy elveszítsék az állásukat. Tehát, ez nem játék a mai 

világban. 

Dombi Norbert képviselő: Most még ez a fontosabb.  

Horváth Éva polgármester: Tulajdonképpen nyitva tartjuk az óvodát és a bölcsődét.  

Molnár Gyula László képviselő: Azt a módosítást, amit a Zsolt mondott, én el tudom fogadni, 

tehát ne úgy legyen, hogy ugyanúgy vagyunk nyitva. Mit mondtál Zsolt? 

Nagy Zsolt képviselő: Azt, hogy bezárja, de ezekkel a feltételekkel.  

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Jelenleg úgy kezdődik a határozat, hogy: 

 „Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a 

bölcsőde és az óvoda, csak azt nem írjuk, hogy miért határozott így. Ha ezt a határozatot 10 év 

múlva megnézi valaki senki nem tudja, hogy miért volt ez a „hülye” határozat. Tehát úgy 

határozott a „koronavírus járvány megelőzése céljából”, tehát ez a mondatrész legyen benne. 

Horváth Éva polgármester: Így van, és nem a megszokott rendben, hanem az alábbiak szerint, 

tehát van egy nyitva tartás, ami ezek szerint működik.  

Nagy Zsolt képviselő: Ha jegyzőasszony is azt javasolta, hogy a jogszabályi dolgok miatt, 

akkor miért ne lehetne úgy, hogy bezárja, és ezekben és ezekben az esetekben lehetőséget 

biztosít a gyerekek megőrzésére. És utána leírja, amiket felsoroltál. 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Kezdjük elölről Zsolti, amit már itt megbeszéltünk. 

Bezártuk, de nyitva tartjuk. Ugyanaz! Ne lovagoljunk ezen!  

Horváth Éva polgármester: Az alábbiak szerint tart nyitva. 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ugyanaz, bezárjuk, de nyitva tartjuk.  

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Alpolgármester Úr! A kormányrendelet  úgy rendelkezik az 

iskolák bezárásáról, hogy az iskolákat zárva tartják, gyerek az iskolába nem mehet be. Viszont 

a tankerületnek kötelessége bármi módon megoldani, és ezen a „bármi módon” van a hangsúly, 

nem feltétlenül jelenti az iskolát, bármilyen szerv bevonásával kötelessége megoldani azoknak 

a gyerekeknek a felügyeletét, akiknek a szülő nem tudja vállalni az elhelyezését. De ki van 

hangsúlyozva, hogy gyerek az iskolába „nem mehet be”. Több iskolában láttam már, több 

településnek a honlapján, hogy a gyereknek az iskolában hagyott holmiját ma odaadják, tehát, 

hogy holnap egyáltalán nem nyitnak ki az iskolák, azért ez így nem igaz. Mert ma délután adnak 

arra lehetőséget, hogy amennyiben a gyerek a padjában hagyta a taneszközeit, akkor azért ma 



bemehet, ezért ügyeleteket tartanak. Azt gondolom, hogy a jogszabály nem erről szól. Annyi 

időre a gyerek holnap is bemehet az iskolába, hogy elhozza a tanszereit, de valójában a 

kicsoportos gyerekmegőrzést is az iskolában kell megoldani, ha nem tudják máshol megoldani. 

Nem egészen jelenti ugyanazt a határozat, de most pillanatnyilag a testület dönt, nem a 

polgármester asszony.  

Horváth Éva polgármester: Stilizáljuk. Tehát, úgy határozott a koronavírus járványra való 

tekintettel, illetve a megelőzése céljából, hogy az óvoda és bölcsőde nyitvatartását korlátozza 

az alábbiak szerint.  

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Nem a nyitvatartását korlátozzuk, mert az ugyanazt jelenti, 

hanem a működését.  

Horváth Éva polgármester: A működését korlátozza, de a gyerekfelügyeletet az alábbiak 

szerint biztosítja. És utána jön a többi szöveg, hogy azoknak, akiknek, amit az előbb 

felsoroltunk. Így jó? 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: És mikortól? 

Molnár Gyula László képviselő: Szerda.  Most van vasárnap, ezért lett volna jó, ha egy kicsit 

előbb foglalkozunk vele, hétfőn megkérdezik a szülők a munkahelyeket, javaslom a szerdát. 

Horváth Éva polgármester: Jó, tehát szerda, március 18-tól határozatlan ideig.  

Béni Norbert képviselő: Esetleg azt bele lehetne tenni még a végére, hogy a helyzet 

változásától függően a szülőket értesítjük a további feloldásról. 

Nagy Zsolt képviselő: Folyamatosan tájékoztatjuk a szülőket.  

Horváth Éva polgármester: Akkor most már mindent összefoglaltunk. 

Dombi Norbert képviselő: Akkor még hadd mondjak valamit, gondolom, ez már le van írva, 

valahogy meg van fogalmazva. De én továbbra is azt mondom, hogy az óvodát be kell zárni, 

ne fogadjunk gyereket, csak rendkívül indokolt esetben, és ezeket a feltételeket fel kell sorolni. 

De attól még az óvodát be kell zárni. 

Horváth Éva polgármester: Norbi, te akkor ezt nem fogod megszavazni.  

Dombi Norbert képviselő: Akkor minek jöttem el, ha nem is érdekel senkit, amit mondok? 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Engem érdekel. 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Azért mondom Norbi, te is harmadszor mondod el, 

innentől kezdve új fejlemény nincs, szavazásra kell bocsátani.  

Dombi Norbert képviselő: De ez így működik. Máshol az intézményvezető mérlegelési 

jogköre, hogy beengedi-e a gyereket vagy nem. De mindenhol bezárják az intézményt. És az 

óvodavezető meg a bölcsővezető eldönti, a képviselő-testület nyilván ezt a hatáskört odaadja 

neki, hogy beengedi a gyereket vagy nem engedi be. De az intézmény maga zárva van.  

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ha beengedi a gyereket akkor nincs zárva.  

Dombi Norbert képviselő: De zárva van. 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ez az, hogy lovagolunk a szavakon.  



Molnár Gyula László képviselő: Egyet tudok érteni a Zsolttal, és Dombi Norbert 

képviselőtársammal, engem meggyőztek, hogy zárjuk be. 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: De nem zárod be Gyula! Kezdjük elölről ezt a vitát?  

Horváth Éva polgármester: Elég! Összefoglaltuk, „C” változat, minden elhangzott a 

határozattal kapcsolatban.  

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Én felolvasnám hangosan, hogy mi van a 

kormányrendeletben: „ A bölcsődei ellátást végző intézmény, valamint az óvoda elhelyezkedése 

szerinti települési önkormányzat polgármestere a bölcsődei és az óvodai ellátást végző 

intézmények esetében rendkívüli szünetet rendelhet el.” 

Ez van a kormányrendeletben, én úgy gondolom, hogy ez kerüljön bele a határozatba, hogy 

rendkívüli szünetet rendel el a Képviselő-testület. A határozatba bejöttek azok a rendelkezések, 

amiket itt felsoroltatok feltételeket, mert a szünetben, azoknak a gyermekeknek, akiknek az 

étkeztetéséről nem tudnak gondoskodni, ezek tipikusan a HH és HHH-s gyerekek, egyébként 

is jönne a szünidei gyermekétkeztetés, azokat is fel kell mérni. Tehát ezeknek a gyerekeknek 

az étkezéséről amúgy is gondoskodni kell. Én úgy gondolom, hogy  akkor ezzel meg van oldva, 

hogy bezártad, nyitva hagytad, tehát rendkívüli szünet. 

Horváth Éva polgármester: Tehát rendkívüli szünet, de a gyerekfelügyeletet az alábbi 

feltételekkel biztosítja, és akkor jön a többi kitétel, amit a fentiekben felsoroltunk. Erről nekünk 

tájékoztatnunk kell az Emberi Erőforrás Minisztériumot.  Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal meghozta az alábbi határozatot: 

 

            PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

                         KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

                                              87/2020.(III.15.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 
Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

koronavírus terjedésének megakadályozása, illetve a fertőzések 

megelőzése érdekében úgy határozott, hogy a Panelkuckó 

Napköziotthonos Óvodában és a Pétfürdői Gondozási Központ 

Bölcsőde intézményében 2020. március 18-ától (szerda) 

határozatlan ideig rendkívüli szünetet rendel el. A gyermekek 

napközbeni felügyeletét az alábbi feltételekkel biztosítja: 

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy tegyen közzé 

felhívást, amelyben 

a) felkéri a szülőket, hogy írásban nyilatkozzanak arról, hogy 

meg tudják-e oldani gyermekük felügyeletét, és így a gyermekek a 

bölcsődébe, óvodába nem járnak; 

b) az óvoda és a bölcsőde beteg gyereket vagy betegnek tűnő 

gyereket nem fogadhat; 



c) az óvoda és a bölcsőde olyan gyermek napközbeni 

ellátását nem vállalja, ahol a szülők otthon vannak (pl: GYED, 

GYES, egyéb) 

A Képviselő-testület felhívja az intézményvezetők figyelmét, hogy 

a lehetséges létszámcsökkentés esetén sem lehet 

csoportösszevonást megvalósítani, valamint az intézmények 

fertőtlenítését fokozottan továbbra is rendszeresen fent kell 

tartani.” 

 

 

11.30. órakor Horváth Éva polgármester megköszönte a részvételt, és bezárta a rendkívüli 

képviselő-testületi ülést. 

 

Molnár Gyula László képviselő: Az megoldható, hogy ez még ma kikerüljön a honlapra? 

Horváth Éva polgármester: Persze. Honlapra, facebookra, képújságba, mindenhova elmegy. 

Azért vagyunk itt. 

 

 

K.m.f. 

 

 

   

 

Horváth Éva                        Szabóné Czifra Melinda   

polgármester                          jegyző 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


